
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z II sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 16 grudnia 2014 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:15 
Godzina zakończenia sesji: 14:50 
Numery podjętych uchwał: 4/II/2014 - 25/II/2014 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
 
 
W sesji uczestniczyło: 15 radnych (na 15 ogółem tj. 100%) 
Radni nieobecni: 

- Jan Krzyszycha - od godz. 12:45 
 
Załączniki do protokołu: 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Sprawozdanie opisowe realizacji Budżetu Gminu na dzień 30.11.2014 r. 

 
Porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany w bud żecie gminy na 2014 rok, 
- zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Narol, 
- przedłu żenie czasu obowi ązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrze nie w wod ę 

i zbiorowe odprowadzenie ścieków, 
- oceny aktualno ści Studium Uwarunkowa ń i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 

Miasta i Gminy Narol oraz miejscowych planów zagosp odarowania przestrzennego 
obowi ązujących na terenie Miasta i Gminy Narol, 

- przyj ęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii n a rok 2015, 
- zniesienia pomnika przyrody, 
- ustalenia wysoko ści diet dla radnych rady Miejskiej w Narolu, 
- odwołania Skarbnika Miasta i gminy Narol, 
- powołania skarbnika Miasta i gminy Narol, 
- sprzeda ży i nabycia nieruchomo ści, 
- powołania Komisji: Rewizyjnej; Rozwoju Gospodarcz ego i Bud żetu; Rolnictwa, Le śnictwa 

i Ochrony Środowiska oraz O światy, Kultury i Spraw Społecznych, 
- wynagrodzenia Burmistrza, 
- inne 

6.  Interpelacje i zapytania Radnych. 
7.  Sprawy ró żne 
8.  Zakończenie sesji. 
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Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof 

Szawara. Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, 
Skarbnika Miasta i Gminy, Sekretarza Urzędu oraz Sołtysów i wszystkich obecnych. 

 
Ad 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji 

(zał. nr 1). 
 
Ad. 3.  Protokół z I sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 28 listopada 2014 roku 

został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o działaniach Burmistrza Miasta 

i Gminy Narol w okresie miedzy sesjami, tj. od 28 listopada do 16 grudnia 2014 r. 
Burmistrz powiedział: „Podczas ostatniej sesji nowej kadencji odbyło się 
zaprzysiężenie. W tym czasie niewiele się wydarzyło, gdyż był to krótki okres. 
Jednak pragnę poinformować Państwa, że jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne , to 
kończy się rok i w chwili obecnej realizowane są jeszcze trzy zadania z 
finansowaniem ze źródeł zewnętrznych. Remonty czterech świetlic: w Łukawicy, 
Chlewiskach, Bieniaszówce i Woli Wielkiej są zakończone. Zadania są odebrane, 
faktura jest wystawiona i w tej chwili przygotowywana jest do zapłacenia, gdyż 
muszą być wyliczone koszty kwalifikowane i niekwalifikowane. Ponadto realizowany 
jest remont-rewitalizacja starej szkoły w Narolu, z przeznaczeniem części 
pomieszczeń dla MGOPS-u i tutaj planowana jest już na pierwszy tydzień stycznia 
przeprowadzka. Nie mamy jeszcze faktury. W bibliotece, czyli pozostałej części 
szkoły, gdzie planowana jest biblioteka - wykonawca mocno przyśpieszył prace i po 
tym co widziałem, powinien wykonać prace w terminie zgodnie z harmonogramem 
rzeczowo-finasowym. Tak więc będziemy mogli rozliczyć tą dotację, która już jest 
na naszym koncie z Ministerstwem Kultury. Zostały zapłacone już remonty dróg, 
zwłaszcza te z wykorzystaniem środków popowodziowych m.in. w Łówczy oraz te 
realizowane z naszych środków – zadania są zamknięte i będziemy czekać na 
refundacje z Urzędu Wojewódzkiego. Praktycznie te zadania inwestycyjne się 
kończą, gdyż kończy się rok, a my w chwili obecnej z Panią Skarbnik śledzimy 
wykonanie budżetów w poszczególnych jednostkach, z myślą o zamknięciu 
budżetu. Na dzisiejszą sesję przygotowane są projekty uchwał budżetowych, w 
których proponuję Państwu dokonanie pewnych przeniesień w budżecie. Szanowni 
Państwo, największe zobowiązania powstały w oświacie, w związku z tym, po 
konsultacji z Panią Skarbnik, proponuję przeniesienie środków na płace z innych 
działów. Na dzisiejszą sesję przygotowana jest propozycja przeniesienia na płace  
232 tys. złotych, których brakuje do zapłaty zobowiązań wynikających z normalnego 
funkcjonowania tych placówek. Niestety w tym roku wydatki na oświatę nie 
zamykają się nam tak jak w roku ubiegłym, będziemy szczegółowo analizować skąd 
wzrosły wydatki, zwłaszcza, że w roku bieżącym tych środków w oświacie globalnie 
było więcej. Faktem jest, że nie było podwyżek i wzrosła ilość oddziałów i przybyło 
nam dzieci do szkół, to ta kwota jest dla nas bardzo duża. Teraz w trybie pilnym 
przenosimy środki z innych działów. Nie mogę sobie jednak pozwolić, żeby 
zachwiana została proporcja między wydatkami bieżącymi a dochodami, które 
muszą być wyższe. Po długich pracach księgowości naszej i oświatowej, ten 
problem został już rozwiązany. Został przygotowany projekt uchwały i oświatę w 
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zupełności to zabezpiecza. Drugą jednostką, do której trzeba będzie zwiększyć plan 
na wynagrodzenia jest administracja. Tutaj wszystkie staże, prace publiczne, prace 
interwencyjne są wypłacane z budżetu, a dofinansowywane z Urzędu Pracy. 
Pierwotnie w budżecie planowane było 10 osób, a faktycznie jest ich znacznie 
więcej, średnia w skali roku to 30 osób, dlatego te wydatki są większe. W takich 
przypadkach środki przenosimy z tych działów, w których ci ludzie pracowali. 
Proponuję na pokrycie tych wydatków, przeniesienie środków z Gospodarki 
Komunalnej. Proponuję również przeniesienie środków, tj. 3 tys. złotych z Biblioteki 
do Gminnego Ośrodka Kultury na pokrycie wszystkich wydatków, które będą miały 
jeszcze miejsce do końca tego roku. Ponadto przeniesienia środków miedzy 
działami, z powodu zmian w projekcie realizacji zadania dotyczącego budowy 
szlaków rowerowych Polski Wschodniej i tutaj uchwała została już przygotowana. 
Szanowni Państwo po raz pierwszy jest taka sytuacja, że faktycznie na koniec roku 
mamy na koncie pieniądze, natomiast mocno pracujemy nad planem, bowiem 
zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Finansów zmuszeni jesteśmy by obniżać lub 
przynajmniej minimalizować wydatki bieżące. W związku z oszczędnościami, jest 
propozycja i składam Państwu tutaj pod rozwagę, ażeby jeszcze w tym roku spłacić 
ze środków własnych, które mamy na koncie, tj. 100 tys. złotych, spłacić część 
zaciągniętych kredytów, co zawarte jest w przygotowanej na dzisiaj uchwale. W 
ostatnich dniach u notariusza zrealizowałem uchwały podjęte przez Radę, 
podpisałem cztery akty notarialne. Przetarg na działkę w Narolu nie rozstrzygnął 
się, bo nie było chętnych. Jeżeli są jakieś pytania do mnie to proszę, natomiast 
jeżeli chodzi o sprawy różne, to będzie również propozycja rozliczenia rewitalizacji, 
po korekcie finansowej i kontroli instytucji zarządzającej. Co do rozwiązania 
zamknięcia projektu i rozliczenia z partnerem, przedstawię to Państwu później” – 
zakończył Burmistrz. Uwag i pytań do złożonej informacji nie było. Informacja 
została przyjęta.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej, który w nawiązaniu do 
swojej prośby z I sesji, o przygotowanie bilansu otwarcia na nową kadencję, oddał 
głos Pani Skarbnik Teresie Momot, która przedstawiła stan finansów Gminy. 

Pani Teresa Momot przedstawiła sprawozdanie opisowe realizacji Budżetu 
Gminy na dzień 30 listopada 2014 roku, zaznaczając, że sprawozdania są 
wymagane na od tego roku przez Ministerstwo Finansów. Pani Skarbnik 
relacjonowała stan dochodów i wydatków  w poszczególnych działach. Wskazała 
plan i wykonanie (w tym procentowe) oraz opisała co zawierają poszczególne 
działy.  

Sprawozdanie opisowe stanowi Załącznik nr 4 do protokołu.  
   

Przewodniczący Krzysztof Szawara podziękował Pani Skarbnik za obszerne 
przedstawienie realizacji budżetu gminy i przeszedł do kolejnego punktu obrad, tj. 
rozpatrzenia i głosowania projektów uchwał. 

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 
  

- rozpatrzenie projektu uchwały nr 4/II/2014 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2014 rok.   

§ 1 W budżecie gminy wprowadza się zmiany: 
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- Zwiększa się dochody budżetowe o kwotę: 127 093,36 zł, w działach: 758, 
801 

- Zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę: 56,36 zł, w dziale: 801. 
- Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę: 127 093,36 zł, w dziale: 801. 
- Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę: 56,36 zł, w dziale: 801. 

Szczegółowe kwoty zmian w dostosowaniu do klasyfikacji budżetowej oraz w 
jednostkach organizacyjnych określa załącznik nr 1. 

§ 2 W budżecie gminy wprowadza się zmiany poprzez przeniesienia planu 
między działami, rozdziałami i paragrafami: 
- Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę: 218 935,00 zł w działach: 020, 
400, 600, 854, 900, 921. 
- Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 218 935,00 zł w działach: 750, 
801, 921.   

Szczegółowe kwoty zmian wydatków w dostosowaniu do klasyfikacji budżetowej 
określa załącznik nr 2. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Teresa Momot.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 5/II/2014 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2014 rok.  

§ 1 W budżecie gminy wprowadza się zmiany: 
- Zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę: 57 081,67 zł, w dziale: 630. 
- Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę: 57 081,67 zł, w dziale: 630. 

Szczegółowe kwoty zmian w dostosowaniu do klasyfikacji budżetowej oraz w 
jednostkach organizacyjnych określa załącznik nr 1. 

§ 2 W budżecie gminy wprowadza się zmiany poprzez przeniesienia planu 
między działami, rozdziałami i paragrafami: 
- Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę: 18 359,47 zł w dziale: 630. 
- Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę: 18 359,47 zł w dziale: 600. 

Szczegółowe kwoty zmian wydatków w dostosowaniu do klasyfikacji budżetowej 
określa załącznik nr 2. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Teresa Momot. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 6/II/2014 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2014 rok. Ustala się nadwyżkę budżetu gminy po zmianach w 
kwocie: 2 007 688,56 zł. Nadwyżkę budżetu przeznacza się na spłatę pożyczek 
otrzymanych na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Określa się przychody budżetu gminy 
po zmianach w kwocie: 1 200 000,00 zł. Określa się rozchody budżetu gminy w 
kwocie: 3 207 688,56 zł. 
Szczegółowe wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Teresa 
Momot. 
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Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 7/II/2014 w sprawie wprowadzenia zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol na la ta 2014-2027. W uchwale 
nr 346/XXXVIII/2014 Rady Miejskiej w Narolu z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie finansowej Gminy Narol na lata 2014-2027 
załącznik nr 1 i 2 otrzymują brzmienie nadane jak w załącznikach nr 1 i 2 do 
niniejszej uchwały. 
Szczegółowe wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Teresa 
Momot. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 8/II/2014 w sprawie przedłu żenia czasu 
obowi ązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrze nie w wod ę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków.  Przedłuża się czas obowiązywania 
dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków, zatwierdzonych uchwałą Nr 292/XXXII/2013 Rady Miejskiej w Narolu z 
dnia 11 września 2013 r. w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków – do dnia 30 czerwca 2015 r. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Leszek Margol – Kierownik 
Referatu Gospodarki Komunalnej. 

Radny Grzegorz Dominik  zapytał, jakie działania podejmuje referat w celu 
wyeliminowania nielegalnych przyłączy zarówno wody, jak i ścieków.  

Pan Leszek Margol  poinformował, że nie ma na tą chwilę możliwości 
prawnych, ani sprzętu by zweryfikować stan na terenie prywatnej posesji, natomiast 
planowany jest zakup odpowiedniej aparatury w celu wykrywania nielegalnych 
przyłączy. 

Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził 15 minutową przerwę w obradach. W 
przerwie obrady opuścił Radny Jan Krzyszycha. Po przerwie obrady kontynuowano, 
w punkcie: Podjęcie uchwał. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 9/II/2014 w sprawie oceny aktualno ści 
Studium Uwarunkowa ń i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Miasta i Gminy Narol oraz miejscowych planów zagosp odarowania 
przestrzennego obowi ązujących na terenie Miasta i Gminy Narol.  Przyjmuje się 
przedstawione przez Burmistrza Miasta i Gminy Narol i zaopiniowane przez Miejską 
Komisję Urbanistyczno-Architektoniczną w Narolu wyniki analiz i ocen dotyczących 
aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Miasta i Gminy Narol uchwalonego uchwałą Nr 187/XX/2000 Rady Miasta i Gminy 
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Narol z dnia 29 listopada 2000 r. oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego obowiązujących na terenie miasta i gminy Narol. 
Stwierdza się aktualność Studium uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego Miasta i Gminy Narol. Stwierdza się aktualność miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego, obowiązujących na terenie miasta i 
gminy Narol: „Łówcza – Kościół”, terenu zabudowy mieszkaniowej :Ruda 
Różaniecka – I”, terenu zabudowy mieszkaniowo-usługowej „Słoneczne” i terenu 
rekreacyjnego „Maziarnia”. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, który 
przedstawił ponadto mapę, która będzie do wglądu w Biurze Obsługi Rady oraz w 
Referacie Budownictwa Urzędu.  

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 10/II/2014 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2015. Uchwala się Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2015, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. W celu 
prawidłowej realizacji programu Rada Miejska w Narolu zabezpiecza w budżecie 
gminy środki finansowe pochodzące z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Pan Daniel Lomber – 
Sekretarz Urzędu. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 11/II/2014 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015 . Uchwala się gminny 
Program Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015, stanowiący załącznik do 
niniejszej uchwały. W celu prawidłowej realizacji programu zabezpiecza się w 
budżecie gminy na rok 2015 środki finansowe pochodzące z opłat za zezwolenia na 
sprzedaż napojów alkoholowych. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Pan Daniel Lomber – 
Sekretarz Urzędu. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 12/II/2014 w sprawie zniesienia pomnika 
przyrody . Ze względu na zapewnienie bezpieczeństwa publicznego znosi się 
ochronę pomnika przyrody dla 1 szt. Drzewa lipy drobnolistnej (Tilia sp.) o obwodzie 
pnia 390 cm., stanowiącego pomnik przyrody, powołany uchwałą nr 150/XXVII/93 
Rady Gminy w Narolu z dnia 7 grudnia 1993 r.. Przedmiotowy pomnik przyrody 
znajduje się na Terenia działki o numerze ew. 234, obręb Jędrzejówka. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 13/II/2014 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej . Wyraża się zgodę 
na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości mienia komunalnego, 
położonej w Chlewiskach, oznaczonej jako działka nr 476/2 o pow. 0,0117 ha, 
objętej księgą wieczystą PR1L/00029784/4. Wyraża się zgodę na sprzedaż w 
drodze bezprzetargowej nieruchomości mienia komunalnego, położonej w 
Chlewiskach, oznaczonej jako działka nr 476/3 o pow. 0,0218 ha, objętej księgą 
wieczystą PR1L/00029784/4. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości mienia 
komunalnego, położonej w Chlewiskach, oznaczonej jako działka nr 476/4 o pow. 
0,0534 ha, objętej księgą wieczystą PR1L/00029784/4. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości mienia 
komunalnego , położonej w Chlewiskach, oznaczonej jako działka nr 476/5 o pow. 
0,0233 ha, objętej księgą wieczystą PR1L/00029784/4.  

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 14/II/2014 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej . Wyraża się zgodę 
na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości mienia komunalnego, 
położonej w Chlewiskach, oznaczonej jako działka nr 476/7 o pow. 0,0766 ha, 
objętej księgą wieczystą PR1L/00029784/4, zabudowanej budynkiem mieszkalnym, 
stanowiącym odrębny przedmiot własności. 

Radny Jan Pudełko  zapytał o zezwolenie budowlane, bowiem na tej działce 
stoi budynek, postawiony bez takiego zezwolenia.  

W odpowiedzi Burmistrz Stanisław poinformował, że na budynki 
wybudowane przed rokiem 1992 rokiem nie trzeba było zezwoleń budowlanych, 
nawet jeżeli wtedy stanowiły samowole budowlaną. Co do wykupu, to obecny 
właściciel budynku, którego wartość przekracza wartość działki, może zwrócić się 
do Sądu o zasiedzenie lub do Urzędu o wykup. Właściciel budynku chce wykupić 
nieruchomość, choć mógłby w sądzie nabyć ją poprzez tzw. zasiedzenie, gdyż 
upłynął okres 30 lat.  Dla nas korzystniejsza jest sprzedaż, a odrębną uchwałą gdyż 
inna jest podstawa prawna. 

Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 15/II/2014 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego . Wyraża się zgodę na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości mienia komunalnego, położonej w Narolu, oznaczonej jako działki nr 
2309/2 i 2313/1 o łącznej pow. 0,0809 ha, objęte księgą wieczystą PR1L/31612/5 
oraz działka nr 2311/15 o pow. 0,0835 ha, objętej księgą wieczystą 
PR1L/00050016/6. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



 
 

 8 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 16/II/2014 w sprawie nabycia prawa własno ści 
nieruchomo ści zabudowanej na rzecz Gminy Narol . Wyraża się zgodę na 
nabycie prawa własności nieruchomości, oznaczonej jako działka nr 2259/3 o pow. 
0,6137 ha położonej w Narolu, objętej księgą wieczystą PR1L/00043958/9, w 
zamian za zaległości podatkowe. Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały 
złożył Burmistrz Stanisław Woś, który powiedział, że chodzi o nieruchomość 
należącą do GS Samopomoc Chłopska w Narolu, w zamian za zaległości 
podatkowe. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 17/II/2014 w sprawie nieodpłatnego przyj ęcia 
nieruchomo ści wchodz ącej do zasobu Agencji Nieruchomo ści Rolnych . 
Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Narol do nieodpłatnego nabycia od 
Agencji Nieruchomości Rolnych, nieruchomości oznaczonej jako działka nr 1900/6 
o pow. 0,01260 ha, położonej w Narolu, zabudowanej budynkiem kultu religijnego – 
kapliczka. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
  
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 18/II/2014 w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej . Powołuje się stałą Komisję Rewizyjną w składzie: 
 - Kukiełka Tadeusz – przewodniczący Komisji, 
 - Obuchowska Maria – członek, 
 - Krzyszycha Jan – członek. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
 

- rozpatrzenie projektu uchwały nr 19/II/2014 w sprawie powołania Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Bud żetu . Powołuje się stałą Komisję Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu w składzie: 
 - Machlarz Adam – przewodniczący Komisji, 
 - Dominik Grzegorz – członek, 
 - Mazurkiewicz Ryszard – członek, 
 - Kida Artur – członek. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 20/II/2014 w sprawie powołania Komisji 
Rolnictwa, Le śnictwa i Ochrony Środowiska . Powołuje się stałą Komisję 
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w składzie: 
 - Malec Adam – przewodniczący, 
 - Gałas Władysław – członek, 
 - Pudełko Jan – członek. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 21/II/2014 w sprawie powołania Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych . Powołuje się stałą Komisję Oświaty, 
Kultury i Spraw Społecznych w składzie: 
 - Farion Paweł – przewodniczący Komisji, 
 - Patałuch Grzegorz – członek, 
 - Słoniec Marian – członek, 
 - Margol Mateusz – członek. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 22/II/2014 w sprawie ustalenia wysoko ści diet 
dla radnych Rady Miejskiej w Narolu . Ustala się miesięczną zryczałtowaną dietę 
dla Przewodniczącego Rady Miejskiej w Narolu w wysokości 1 200,00 zł. Ustala się 
diety dla zastępców przewodniczącego Rady Miejskiej oraz przewodniczących 
stałych komisji Rady Miejskiej w wysokości 300,00 zł. Ustala się diety dla 
pozostałych radnych Rady Miejskiej  w wysokości 200,00 zł. Diety przysługują za: 
uczestnictwo w sesjach Rady Miejskiej w Narolu, uczestnictwo w posiedzeniu 
komisji rady, uczestnictwo we wspólnych posiedzeniach komisji rady, uczestnictwo 
we wspólnych posiedzeniach Przewodniczącego Rady Miejskiej, 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej oraz Przewodniczących komisji stałych. 

Traci moc uchwała nr 106/XII/2011 Rady Miejskiej w Narolu z dnia 30 
sierpnia 2011 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych i członków komisji 
Rady Miejskiej. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 23/II/2014 w sprawie wynagrodzenia 
Burmistrza . Ustala się dla Burmistrza Miasta i Gminy Narol – Stanisława Wosia 
wynagrodzenie miesięczne: 
 - wynagrodzenie zasadnicze: 5 200,00 zł (słownie: pięć tysięcy dwieście 
złotych), 
 - dodatek funkcyjny: 1 800,00 zł (słownie: jeden tysiąc osiemset złotych), 
 - dodatek specjalny w wysokości 20 % łącznie wynagrodzenia zasadniczego 
i dodatku funkcyjnego: 1 400,00 zł (słownie: jeden tysiąc czterysta złotych), 
 - dodatek za wysługę lat w wysokości 20 % wynagrodzenia zasadniczego: 
1 040,00 zł (słownie: jeden tysiąc czterdzieści złotych).  
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Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie.  

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 24/II/2014 w sprawie odwołania Skarbnika 
Miasta i Gminy Narol.  Na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Narol – odwołuje się 
Panią Teresę Momot ze stanowiska Skarbnika Miasta i Gminy Narol. Odwołanie 
następuje z dniem 31 grudnia 2014 r. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Szawara oraz Burmistrz Stanisław Woś  złożyli 
podziękowania za wieloletnią, sumienną i oddaną pracę na rzecz Miasta i Gminy 
Narol oraz mieszkańców.  

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwałę podjęto większością głosów, przy  
13 głosach „za”, 1 głosie  „przeciw”  i braku głosów „wstrzymujących się”. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 25/II/2014 w sprawie powołania Skarbnika 
Miasta i Gminy  Narol. Na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Narol – powołuje się 
Panią Małgorzatę Ważną na stanowisko Skarbnika Miasta i Gminy Narol. 
Powołanie następuje z dniem 1 stycznia 2015 r. 
Burmistrz Stanisław Woś, uzasadnił swój wniosek o powołaniu na funkcję Skarbnika 
Panią Małgorzatę Ważną, przedstawił również jej kompetencje i karierę zawodową. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radni nie składali. 
 
Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

1. Burmistrz Stanisław Woś odniósł się szerzej do tematu rewitalizacji rynku. 
Powiedział: „Po przeprowadzonej na koniec zadania kontroli, wydłużono termin 
realizacji ze względu na powierzchnie trawiaste, których wykonania nie można było 
wtedy zweryfikować ze względu na warunki pogodowe. Na komisji orzekającej się 
wybroniłem, ale zmniejszono nam środki, które przetrzymano przez rok. To kwota 1 
mln. złotych. W ogólnym rozliczeniu z partnerem (tj. Parafią w Narolu), który nie 
wniósł pieniędzy do projektu, Gmina przejęła starą szkołę, jako rekompensatę. 
Oprócz tego, po korekcie finansowej, parafia ma jeszcze dopłacić gminie 32 tys. 
złotych. Ksiądz proboszcz oświadczył, że nie posiada takich pieniędzy i zapytał, czy 
istnieje możliwość przejęcia za zobowiązania urządzeń i instalacji z placu zabaw 
przy plebani. Z informacji jakie posiadam, nie będzie tam realizowany pomysł 
tworzenia przedszkola. Dlatego zwracam się do Pani i Panów Radnych z pytaniem, 
czy można przyjąć te sprzęty za zobowiązania. 
Do sytuacji odniósł się również Przewodniczący Rady, który powiedział, że zamiast 
planowanego przedszkola powstać ma świetlica socjoterapeutyczna, a sprzęty 
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będzie można już za cztery lata przejąć, bowiem minie okres trwałości projektu (5 
lat). Przewodniczący poddał wniosek Burmistrza pod głosowanie, w którym Radni 
jednomyślnie udzielili Burmistrzowi upoważnienia do przejęcia.     
2. Przewodniczący Rady przypomniał Radnym o obowiązku złożenia oświadczeń 
podatkowych, a szczegóły przedstawił Sekretarz Urzędu - Daniel Lomber. 
3. Burmistrz Stanisław Woś poinformował Radnych o zmianach personalnych w 
Urzędzie. W związku z tym, że 29 października weszła w życie ustawa dot. USC, 
która zabrania piastowania funkcji Zastępcy Kierownika USC osobie bez wyższego 
wykształcenia, przenosi na to stanowisko Panią Agnieszkę Eisenbardt-Karaś. 
Będzie pracowała tam na ¼ etatu, na odrębną umowę. Pani Eisenbardt-Karaś 
zostanie przeniesiona do Sekretariatu Urzędu Miasta i Gminy. Pani Krystyna 
Szajdecka, która pracowała tam dotychczas, obejmie funkcję Gminnego 
Koordynatora ds. Problemów Alkoholowych. Obsługę Rady Miejskiej przejmie Pan 
Krzysztof Świętojański, który połączy tę funkcję z promocją. 
Burmistrz Stanisław Woś i Przewodniczący Krzysztof Szawara złożyli serdeczne 
podziękowania Pani Krystynie Szajdeckiej za dotychczasową, wieloletnią pracę w 
sekretariacie urzędu i biurze obsługi Rady. 
4. Przewodniczący poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęło pismo od Starost 
Lubaczowskiego nr OS.8021.16.2014 z dnia 02.12.2014 r. dotyczące wyboru 
przedstawiciela Gminy Narol w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lubaczowie. Radni Rady Miejskiej w Narolu, w 
głosowaniu, przy 13 głosach „za” i jednym „wstrzymującym się” zdecydowała, że 
przedstawicielem Gminy Narol będzie nadal Pan Krzysztof Szawara, który pełnił tą 
funkcję dotychczas. 
5. Na zakończenie obrad Przewodniczący Rady złożył wszystkim obecnym 
serdeczne życzenia świąteczne, do których dołączył się Burmistrz Stanisław Woś, 
który zapowiedział jeszcze, iż pierwsze czytanie budżetu odbędzie się przed 
Nowym Rokiem. 
 

Ad 8.  Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. W związku z powyższym podziękował Radnym, 
Sołtysom oraz zaproszonym gościom za przybycie i udział w II sesji, i o godz. 14:45 
zamknął obrady Rady Miejskiej w Narolu. 
 
 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                                         Rady Miejskiej w Narolu 
    
                                                                                              Krzysztof Szawara   
 


